

**PANGAJARAN NULIS ULANG TEKS BIOGRAFI NGANGGO  
MODEL FLEMING DINA RARAGA NINGKATKEUN KUALITAS  
DINA NGEMBANGKEUN IDE NYERAT DESKRIPTIF KANGGO  
MURID DIKEAS X SMK WIKRAMA 1 GARUT**

**RINGKESAN**

*Panilitian ieu dimotivasi ku kurangna minat siswa kana kaparigelan nyerat, utamina dina teks biografi. Kurangna minat ieu kusabab kurangna kamampuan nempatkeun ideu kana nyerat deskriptif sareng panggunaan metode diajar anu monoton. Tujuan tina panilitian ieu pikeun nangtoskeun kamampuan panulis ngarencanakeun, ngalaksanakeun, sareng meunteun diajar nyerat teks biografi anu museur kana mekarkeun ide dina nyerat deskriptif nganggo model fleming. Terang kamampuan siswa kelas eksperimen dina diajar nyerat teks biografi anu fokus kana ngembangkeun ideu dina nyerat deskriptif nganggo model fleming dibandingkeun sareng kelas kontrol; terang hasil diajar siswa kelas eksperimen dina diajar nyerat teks biografi anu fokus kana ngembangkeun ideu dina nyerat deskriptif nganggo model fleming dibandingkeun sareng kelas kontrol; terang epektipitas model fleming anu digunakeun dina diajar nyerat teks biografi anu museur kana ngembangkeun ideu dina nyerat deskriptif nganggo model fleming tibatan metode diskusi. Model anu digunakeun dina ieu pangajaran nyaeta desain eksperimen kuasi eksperimen. Sedangkeun pikeun hasil panilitian nyaeta panulis tiasa ngarencanakeun diajar ku kengingkeun nilai 3,4 dina kategori anu sae, sareng tiasa ngalaksanakeun sareng ngaevaluasi diajar ku cara kengingkeun skor 3,3 dina kategori anu sae. kamampuh siswadina kelas eksperimen langkung luhur tibatan kelas kontrol kalayan rata-rata hasil prates  $40,47 > 30,93$ , sareng rata-rata hasil post-test  $90,80 > 69,47$ . Model fleming epektip pikeun digunakeun dina kelas eksperimen dibandingkeun sareng merode sawala di kelas kontrol. Ieu dibuktikeun dina tes Mann-Whitney (Gain) anu ngabuktikeun hasil siginifikasi 0,01. Upami nilai sig  $0,01 < 0,05$  maka hipotesa ditampi. Dumasar kana hasil ieu, panulis nyimpulkeum yen model fleming sacara epektip digunakeun dina diajar nyerat teks biografi anu museur kana ngembangkeun ideu dina nyerat deskriptif.*

**Kata Kunci:** *nyerat deui, teks biografi, ideu sareng nyerat deskriptif, fleming*